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17. Sjednica Hrvatskoga sabora

U srijedu 17. ožujka 2010. u 9,30 sati počela je 17. sjednica Hrvatskoga sabora,

pod predsjedanjem predsjednika Hrvatskoga sabora Luke Bebića.

* AKTUALNO PRIJEPODNE

Nakon utvrđivanja dnevnog reda s 35 točaka, prešlo se na „Aktualno

prijepodne“. Gotovo četiri sata zastupnici su, njih 41, tražili odgovore na pitanja o

vanjskom dugu, stanju gospodarstva, prosvjedima seljaka i drugim temama. Oporbeni

zastupnici pitanja su uglavnom naslovili na Jadranku Kosor, predsjednicu Vlade.

Na „Aktualnom prijepodnevu“ nazočni su bili Jadranka Kosor, predsjednica Vlade

Republike Hrvatske, Ivan Šuker, potpredsjednik Vlade i ministar financija,  mr.sc.

Darko Milinović, potpredsjednik Vlade i ministar zdravstva i socijalne skrbi, Đurđa

Adlešič, potpredsjednica Vlade za unutarnju politiku, mr.sc. Božidar Pankretić,

potpredsjednik Vlade i ministar regionalnog razvoja i vodnog gospodarstva te resorni

ministri.

Đ. Krmpotić

NAKNADNO GLASOVANJE O PRIJEDLOGU ODLUKE O IMENOVANJU PREDSJEDNIKA I

ČLANOVA ODBORA „NAGRADE VLADIMIR NAZOR“

* PRIJEDLOG ODLUKE O IMENOVANJU PREDSJEDNIKA I ČLANOVA
ODBORA „NAGRADE VLADIMIR NAZOR“

(Rasprava o Prijedlogu je održana na 16. sjednici Hrvatskoga sabora)
Predlagatelj: Odbor za izbor, imenovanja i razrješenja
Prijedlog odluke: PRIJEDLOG_ODLUKE.pdf

Nakon  što je Nevenka Majdenić, predsjednica Odbora za izbor, imenovanja i

razrješenja  obrazložila Prijedlog odluke, Odbor je suglasan s imenovanjem članova:

akademik Milan Moguš imenuje se predsjednikom Odbora „Nagrade Vladimir

http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15557
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
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Nazor“, a za članove imenuju se: Branka Cvitković, dramska umjetnica; Valter

Dešpalj, akademski glazbenik; Tonko Marojević, akademik; Krešimir Nemec,

akademik; Krsto Papić, filmski redatelj; Georgij Paro, kazališni redatelj, Biserka

Rauter Plančić, profesorica, te Idis Turato, arhitekt.

Zastupnici su na 17. sjednici prihvatili Prijedlog odluke jednoglasno sa

82 glasa.

M. Micek

* PRIJEDLOG ZAKONA O ROKOVIMA PLAĆANJA OBVEZA DRŽAVNIH I

JAVNIH PODUZEĆA DRŽAVNOG PRORAČUNA I DRUGIH DRŽAVNIH

INSTITUCIJA (prvo čitanje)

Predlagatelj: Klub zastupnika SDP-a

Sadržaj  Prijedloga: PZ_374.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za financije i državni proračun, Odbor za

zakonodavstvo, Odbor za lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu

RASPRAVA
Zastupnici su o ovom predloženom zakonu raspravljali 17. ožujka 2010. u

poslijepodnevnim satima.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba Dragica Zgrebec

U prosincu 2009. zabilježena je 27,1 milijarda kuna neplaćenih računa, što nije

konačan podatak jer to su samo obveze koje su evidentirane na blokiranim računima.

Problemi i posljedice koje donosi nelikvidnost mogu se poistovjetiti s onima koje donosi

korupcija. Ovako dugotrajna i visoka nelikvidnost izravno utječe i na smanjenje

gospodarske aktivnosti, a nezaposlenost rapidno raste i procjenjuje se da ima više od

317.000 nezaposlenih. Problem nelikvidnosti i insolventnosti prisutan je i u zemljama

Europske unije, no one to rješavaju različitim mjerama s reguliranjem prisilne

naplate, ovrhe i stečaja. Nije dopustiv način kako mi žmirimo i puštamo eskalaciju

http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30346
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30496
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30496
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32738
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=14559
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
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ovog problema, zato i predlažemo ovakav zakon (u proceduri još u lipnju prošle godine)

s reguliranim rokovima plaćanja i sankcijama.

Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba dr.sc. Goran Marić

Za donošenje i poduzimanje bilo kojih aktivnosti na suzbijanju nelikvidnosti

treba utvrditi stvarno stanje, izvršiti genezu i analizu nelikvidnosti, jer su razlozi za

nju u Hrvatskoj slojeviti, a korijene vuče čak iz pretvorbe i privatizacije. Klub ovakvo

parcijalno rješenje ne prihvaća jer je Vlada već poduzela mjere u tom pogledu. No,

svakako treba razmisliti o cjelovitom rješenju nelikvidnosti u Republici Hrvatskoj jer

ono je od nacionalnog interesa za gospodarstvo, a time i za Republiku Hrvatsku.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Zlatko Koračević

Klub podržava  i ovakvo parcijalno rješenje u borbi protiv nelikvidnosti te

podsjeća na svoj zakonski prijedlog o javnoj nabavi kojim se rješava plaćanje javnih

poduzeća i javnih naručitelja. Upućen je u proceduru prije devet mjeseci i čeka

raspravu. Zaključak je jednostavan: bojimo se rasprave, a Vlada se negativno određuje

prema svakom oporbenom prijedlogu.

Klub zastupnika HDSSB-a; u ime Kluba Boro Grubišić

Opća je zbrka, financijska nedisciplina i totalni poslovni nemoral u poslovanju i

zaista je došlo vrijeme da svi poradimo na zajedničkom dobru i napravimo jedan zakon

koji će promijeniti sliku nelikvidnosti u Hrvatskoj. Ovo je prvo čitanje i može se

dopuniti prijedlozima i amandmanima.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Ingrid Antičević-Marinović (SDP),

Nadica Jelaš (SDP) i Luka Denona (SDP).

Hrvatski sabor 19. ožujka 2010. donio je zaključak da se ne prihvaća

Prijedlog ovog zakona (72 glasa “za“, 31 „protiv“ i 1 „suzdržan“).

Đ. Krmpotić
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* PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O IZBORIMA

ZASTUPNIKA U HRVATSKI SABOR (prvo čitanje)

Predlagatelj: Dragutin Lesar (nezavisni)

Sadržaj Prijedloga: PZ_375.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za zakonodavstvo, Odbor za Ustav, Poslovnik i

politički sustav

 Videosnimka rasprave

* PRIJEDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O VLADI REPUBLIKE

HRVATSKE (prvo čitanje)

Predlagatelj: Dragutin Lesar (nezavisni)

Sadržaj Prijedloga: PZ_376.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za zakonodavstvo, Odbor za Ustav, Poslovnik i

politički sustav

 Videosnimka rasprave

* PRIJEDLOG ZAKONA O DOPUNAMA ZAKONA O LOKALNOJ I

PODRUČNOJ (REGIONALNOJ) SAMOUPRAVI (prvo čitanje)

Predlagatelj: Dragutin Lesar (nezavisni)

Sadržaj Prijedloga: PZ_377.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za zakonodavstvo, Odbor za lokalnu i područnu

(regionalnu) samoupravu, Odbor za Ustav, Poslovnik i politički sustav

 Videosnimka rasprave

http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4087',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30497
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=31067
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=31067
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=14552
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=14560
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30498
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=31068
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=31068
http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4088',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=14553
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30499
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30605
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=30605
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=31069
http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4089',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
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RASPRAVA

O ova tri zakona predlagatelja Dragutina Lesara provedena je objedinjena

rasprava  17. ožujka 2010. u poslijepodnevnim satima.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba dr.sc. Miljenko Dorić

Podržavamo pokušaj da predlagatelj uskladi ova tri zakona i postoji potreba da

se oni dopune elementima koji su neopravdano ispušteni pri njihovom usvajanju. Klub

smatra da do drugog čitanja treba mijenjati pojedina rješenja, pa tako i ono o

prestanku mandata po sili zakona članovima i predsjedniku Vlade, zastupnicima u

Hrvatskom saboru i čelnicima izvršne vlasti u lokalnoj samoupravi zbog

pravomoćnosti sudske presude o kazni zatvora. Za predsjednika i članove Vlade  to bi

bilo ako se radi o kazni zatvora u trajanju duljem od jednog mjeseca, a za zastupnike i

čelnike izvršne vlasti u lokalnoj samoupravi kazni duljoj od šest mjeseci. Po ovom

ispada da mi u Saboru možemo biti veći lopovi od onih u Vladi, rekao je.

Hrvatski je sabor 19. ožujka 2010. donio sljedeće zaključke:  ne

prihvaća se Prijedlog  zakona o izmjenama Zakona o izborima zastupnika u

Hrvatski sabor (74 „za“, 4 „protiv“ i 16 „suzdržanih“);  ne prihvaća se

Prijedlog zaklona o dopuni Zakona o Vladi Republike Hrvatske (75 „za“, 3

„protiv“, 19 „suzdržanih“);  ne prihvaća se Prijedlog zakona o dopunama

Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi (73 „za“, 5 „protiv“ i

19 „suzdržanih“).

Đ. Krmpotić

* PRIJEDLOG I KONAČNI PRIJEDLOG ZAKONA O POTICANJU PRODAJE

STANOVA (hitni postupak, prvo i drugo čitanje)

Predlagatelj:  Vlada Republike Hrvatske

Sadržaj Prijedloga: PZ_517.pdf

http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15501
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148


7

IZVJEŠĆA HRVATSKOGA SABORA TJEDNI PREGLED Br. 1

Radna tijela: Odbor za financije i državni proračun, Odbor za lokalnu i područnu

(regionalnu) samoupravu, Odbor za prostorno uređenje i graditeljstvo, Odbor za razvoj

i obnovu, Odbor za zakonodavstvo

Videosnimka rasprave

RASPRAVA

Hrvatski je sabor 18. ožujka 2010. raspravljao cijeli dan samo o ovom

zakonskom prijedlogu.

Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba mr.sc. Vesna Buterin

Prihvaća predloženi zakon. Dobar je i njegovo donošenje je nužno kako bi se

izbjegle negativne posljedice prouzročene smanjenjem prodaje stanova. Potaknula bi

se prodaja stanova, a  građevinarima omogućilo da tim sredstvima počnu novi ciklus

izgradnje, zaposle svoje kapacitete i sačuvaju radna mjesta. Važno je reći da se ovim

modelom poticane stanogradnje planira ostvariti proračunski prihod do 113 milijuna

kuna.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba Davorko Vidović

Nema ni jednog argumenta koji bi nam dao pravo da damo podršku ovom

zakonu. Ne pomaže građevinarima i građanima koji trebaju kupiti stan. Pomaže

onima koji jedino u Hrvatskoj ne trebaju pomoć: debeloj guski, bankama,

debeloperima, koji su prošle, krizne godine, profitirali oko šest milijardi kuna. I, onima

koji, unatoč zastoju u prodaji ne spuštaju napuhane cijene stanova u Hrvatskoj. U

svojoj intenciji predloženi zakon je parcijalan, neustavan, a u najboljem slučaju

nedovoljno pripremljen. Realno će se pokazati i da je neodgovoran prema državnom

proračunu. Za razliku od većine europskih zemalja Hrvatska nema strategiju

stanogradnje ili stambene izgradnje.

http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4090',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32796
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32778
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32778
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32744
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32740
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32740
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32735
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Klub zastupnika HSS-a; u ime Kluba Boris Klemenić

Podržat će predloženi zakon, ali i poziva investitore i građevinare da dobro

razmisle o cijeni stanova. Primjerice, za stan od 60 kvadratnih metara  hrvatski

građanin mora raditi u prosjeku jedanaest godina, a  stanovnik Praga oko šest godina.

Vrijeme je da  građevinari i investitori shvate da je vrijeme brze zarade, el dorado

zarade, prošlo.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba dr.sc. Vesna Pusić

Namjera predloženog zakona je pozitivna - dinamiziranje jednog segmenta

hrvatskoga gospodarstva – i tu se uglavnom završava sve što je pozitivno u njemu.

Ovako postavljen zakon nema nikakve šanse postići optimalne učinke. Ako se hoće

dinamizirati segment hrvatskoga gospodarstva logično je  da se oslobodi što više

kapitala, a oko osam milijardi kuna je zamrznuto u 10 000 neprodanih stanova. Treba

i proširivati krug ljudi koji mogu po predloženim zakonskim uvjetima kupiti stan, a ne

sužavati.  Zakonom, vrhunac apsurda je da se donosi na rok do 20 mjeseci, ne treba

definirati model već mogućnost pomoći države različitim modelima. Rješenje o

prodavatelju stana (samo izvođač s odgovarajućom suglasnošću, licencom) dovodi

poduzetnike u neravnopravan položaj. HNS podržava namjeru zakona no smatra da je

zakon promašio temu.

Klub zastupnika IDS-a; u ime Kluba Damir Kajin

Sve ono što potiče gospodarstvo treba pozdraviti i glasovat će za predloženi

zakon. No, boji se da zakon neće ništa suštinski riješiti. Gradnju bi trebalo poticati

stabilnim gospodarstvom, a ne nekom zakonskom alkemijom. U drugim zemljama

potrošnju potiču smanjenjem PDV-a: Firmama bi se najviše pomoglo odgodom

plaćanja tog poreza.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Gordana Sobol (SDP), mr.sc.

Tatjana Šimac Bonačić (SDP), Nadica Jelaš (SDP), Nenad Stazić (SDP), mr.sc.
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Davor Huška (HDZ), Marijana Petir (HSS), Željko Turk (HDZ), Branko Bačić

(HDZ), Stjepan Milinković (HDZ), Krunoslav Markovinović (HDZ), mr.sc.

Josip Salapić (HDZ), Frano Matušić (HDZ), dr.sc. Goran Marić (HDZ), Ivan

Bogović (HDZ) i Petar Mlinarić (HDZ).

Hrvatski je sabor 19. ožujka 2010. donio hitnim postupkom Zakon o

poticanju prodaje stanova (69 glasova „za“, 29 „protiv“ i 4 „suzdržana“)

zajedno s prihvaćenim amandmanima.

Đ. Krmpotić

Predlagatelj: Vlada Republike Hrvatske
Sadržaj Prijedloga odluke :
1_ODLUKA_I_ODREDBE.pdf
2_OBRAZLOZENJE_OBVEZNI_PRILOZI.pdf, 3_KNJIGA_3A.pdf
3_1_KARTA_3A.pdf
4_KNJIGA_3B.pdf
4_1_KARTA_3B.pdf
5_IZVJESCE_DRUGA_PONOVNA_JAVNA_RASPRAVA.pdf
5_1_OCITOVANJA.pdf
6_SAZETAK.pdf

Očitovanje radnih tijela : Odbor za zakonodavstvo, Odbor za prostorno uređenje i

graditeljstvo, Odbor za zaštitu okoliša

Videosnimka rasprave

RASPRAVA
Sjednica Hrvatskoga sabora 19. ožujka 2010. počela je raspravom o predloženoj

odluci.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba dr. sc. Mirela Holy

Podržava Prijedlog odluke uz konstataciju kako je dobro da Park prirode

Lonjsko polje napokon dobije Prostorni plan koji će omogućiti njegovu veću zaštitu i

* PRIJEDLOG ODLUKE O DONOŠENJU PROSTORNOG PLANA PARKA

PRIRODE LONJSKO POLJE

http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4091',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32745
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32743
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32743
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32456
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15410
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15415
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15409
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15414
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15413
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15412
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15411
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15406
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15405
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
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potaknuti razvoj toga područja. Predlaže da nadležne institucije ponovno razmotre

planirano proširenje željezničke trase na kojoj bi vlakovi prometovali brzinom 250 km

na sat, napose međunarodnog plovnog puta na području Lonjskog polja. Takvi projekti

mogu uništiti prirodu vrijednoga zaštićenog područja. Zabrinuta je zbog mogućnosti

proširenja zona građenja na tom području i založila se za zabranu gradnje golf terena.

Nada se da će se ubrzati procedura donošenja prostornih planova i za ostale parkove

prirode, kako bi se učinkovitije osnažila njihova zaštita.

Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba Ivanka Roksandić

Izrazila je zadovoljstvo što će Hrvatski sabor donijeti  Odluku upravo na

blagdan Sv. Josipa koji se u Lonjskom polju smatra danom kada u Park dolaze prve

rode. Istaknula je značaj zadržavanja domicilnog stanovništva na prostoru Parka

budući da je ono njegova najbolja zaštita. Kako bi se ljude potaknulo da tamo i ostanu,

nužno je, kaže, omogućiti razvoj poljoprivrede, kojom se oni uglavnom bave,

tradicionalnih obrta i seoskog odnosno eko-turizma. Svakako bi više trebalo ulagati u

održavanje županijskih i državnih cesta na tom području, a lokalna bi zajednica

trebala bolje prometno povezati tamošnja naselja. Klub će podržati donošenje

predložene odluke.

Klub zastupnika HSS-a; u ime Kluba Marijana Petir

Složila se s konstatacijom da bez ljudi nema zaštite prostora i prirode i založila

da se čuje njihov glas. Prostorni plan Parka trebao bi uspostaviti novi, još bolji način

gospodarenja kulturnim i prirodnim dobrima u Lonjskom polju, vrednujući lokalno

stanovništvo koje čuva prostor i bavi se tradicionalnom poljoprivredom te nas

legitimira u okružju, a pridonijet će i promociji eko-turizma. Stoga će Klub s radošću

podržati njegovo donošenje. Veseli je što je usvojen prijedlog HSS-a i što su Prostornim

planom predviđeni ulazi u Lonjsko polje i s moslavačke strane (Osekovo, Kutina i

Repušnica), što će pridonijeti većoj posjećenosti toga zaštićenog područja. Snažnije bi

trebalo novčano potpomagati lokalno stanovništvo za čuvanje tog prostora, na kojem

ne bi rasla šikara, nego bi se obrađivala zemlja i proizvodila hrana. Podržava lokalno
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stanovništvo koje se želi baviti tradicionalnim i ekološkim uzgojem stoke i  zalaže se

za to da im se daju na korištenje raspoloživi pašnjaci i livade.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Danica Hursa

Podržava Prijedlog odluke o donošenju Prostornog plana Parka prirode Lonjsko

polje. Stanovnici tog područja moraju biti upoznati s svim već donesenim

dokumentima koji su tiču ovog prostora ili rada Javne ustanove Parka prirode Lonjsko

polje. Zahtijeva da se Statut Javne ustanove, Plan upravljanja Parkom prirode

Lonjsko polje i Pravilnik o unutarnjem redu Parka objave na web stranici te javne

ustanove.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Stjepan Kundić (HDZ), Ivica Pančić

(nezavisni), Jerko Rošin (HDZ), Šimo Đurđević (HDZ), Ivan Bogović (HDZ), dr.

sc. Zdenko Franić (SDP), Vlatko Podnar (SDP), Boro Grubišić (HDSSB),

Sunčana Glavak (HDZ) te Davorko Vidović (SDP).

Hrvatski sabor je 19. ožujka 2010. donio Odluku o donošenju

Prostornog plana Parka prirode Lonjsko polje (104 glasa „za“ i 1 „suzdržan“)

zajedno s prihvaćenim amandmanima.

J. Šarlija

Izvješća Hrvatskoga sabora
tjedni pregled
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